
Martinské svetlonosenie 
otvorilo námestie 
 
 Piatok 11. 11. 2011 bol pre mesto výnimočný deň. V tento magický dátum sme si Martinským svetlonosením opäť 
pripomenuli sviatok sv. Martina, ktorého máme v erbe mesta, pri tejto príležitosti bolo otvorené aj nové zrekonštruované 
námestie. Námestie už bolo takmer plné, keď pred 17. hod. od DAVu prišiel lampiónový sprievod detí, na čele ktorého boli 
členovia Študentského parlamentu. Zo zapálenými svetielkami prišlo vyše 500 detí, ktoré v podvečernom súmraku vytvorili 
prekrásnu kulisu.  
V úvodnom programe na pódiu vystúpil Spevácky zbor ZUŠ Senica a Záhorácký šermírsko-divadelný spolek Ctibor. 
Šermiari zahrali scénku, ktorá divákom pripomenula povesť o sv. Martinovi. Martin ako rímsky vojak sa zastal žobráka, 
z ktorého si miestni vagabundi robili posmech a zapárali do neho. Vojak Martin chcel žobrákovi pomôcť. Hľadal vo vrecku 
peniaze alebo niečo na zjedenie, ale nenašiel nič, čo by žobrákovi pomohlo. Potom dostal nápad. Zoskočil z koňa, mečom 
preťal svoj vojenský plášť a polovicou prikryl trasúceho sa žobráka. Možno by bol i Martin zabudol na túto udalosť, keby sa 
mu nebol prisnil sen, v ktorom niekto volá jeho meno. Okolo neho sa rozlialo svetlo a uvidel anjelov, ako držia polovicu jeho 
plášťa. Za nimi sa objavila tvár žobráka, jasná ako slnko a ozval sa hlas: Martin, týmto plášťom si zahrial moju biedu. Som 
bratom všetkých ľudí. Martin si uvedomil, že sa k nemu v spánku prihovoril sám Kristus, a to zmenilo jeho život. Vojenské 
remeslo zavesil na klinec, lebo viac ako bojovať túžil pomáhať chudobným a biednym. Stal sa mníchom a neskôr si ho ľudia 
zvolili za biskupa. Začali ho volať Martin z Tours. Symbolika sviatku sv. Martina hovorí o svetle a svetlo je vždy posolstvom 
radosti.  
Druhá časť programu patrila slávnostnému otvoreniu zrekonštruovaného námestia. Na slávnosť prijali pozvanie primátora 
Senice Ľubomíra Parízka poslanec NR SR Dušan Čaplovič, predseda Trnavského samosprávneho kraja Tibor Mikuš, 
podpredseda TTSK Zdenko Čambal, poslankyňa Európskeho parlamentu Katarína Neveďalová, prednosta Obvodného 
úradu Senica Štefan Huťťa a riaditeľ dodávateľskej firmy M-silnice, a.s. Pardubice Zdeňek Babka. 
 
Povedali o námestí: 
Ľubomír Parízek: „Som šťastný a hrdý, že sa nám podarilo realizovať tento náročný projekt. Samospráva sa snaží využívať 
všetky možnosti na zlepšovanie života obyvateľov. Na rekonštrukciu sme získali finančné zdroje z európskych fondov, dáva 
nám to väčšie možnosti, aby sme menili veci k lepšiemu.“ 
Dušan Čaplovič: „Námestie dostalo eleganciu, je väčšie, prehľadnejšie. Verím, že Seničanom prinesie veľa radosti, užijú si 
tu kultúrne podujatia a priestor využijú aj na odpočinok.“ 
Tibor Mikuš: „Vždy ma teší, keď vidím ako sa menia obce a mestá v našom kraji k lepšiemu a ako sa na ich tvári vyhladzujú 
vrásky.“ 
Katarína Neveďalová: „Ste úspešné mesto, lebo z európskych fondov ste využili peniaze nielen na rekonštrukciu námestia, 
ale i na školy.“ 
 
Na záver boli vypustené lampióny šťastia a vyhrávalo bigbandové zoskupenie Storm zo Šaštína-Stráží. 
V tento deň bolo slávnostne otvorené aj nákupné stredisko Branč, ktorého rekonštrukcia trvala 13 mesiacov. 
 

 
 
Stovky rozsvietených lampiónov priniesli na novučičké námestie najmladší obyvatelia mesta.               Foto Karol Krištofovič 
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